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Sammanträdesdatum 

 
Kommunfullmäktige  

  
2023-09-13  

 

   Utdragsbestyrkande 
    
    

 

Plats och tid Eventsalen, Koordinaten 18.00 - 21.00 
 Ajournering 18.06-18.07, 18.39 - 18.57 
 

Beslutande Mårthen Backman (M) Göran Bernhardsson (KD) 
 Haifaa Alkhaldi (M) Ann Abrahamsson (C) 
 Britta Bergström (S) Tapio Helminen (M) 
 Dag Bergentoft (M) Malin Björgum (S) 
 Håkan Carlsson (S) Nikola Jovic (SD) 
 Katarina Berg (M) Victoria Flores Sanchez (V) 
 Linus Fogel (S) Cathrine Tholander (M) 
 Dagmara Mandrela (SD) Sebastian Avander (S) 
 Patrik Renfors (V) Tomas Stenbäck (M) 
 Ing-Marie Wahlström (S) Nina Wikström-Tiala (S) 
 Eva Lantz (M) Klas Lundbergh (L) 
 Tommy Karlsson (S) Ulla Hulkko (SD) 
 Gun Holmstens (SD) Katarina Backberg (S) 
 Robert Söderström (V) Mariela Perez (V) 
 Anders Berglund (M)   
 Annsofie Karlsson (M)   
 Inge Ståhlgren (S)   
     
Ej tjänstgörande Jonas Widegren  (S) Elias Almqvist (KD) 
ersättare och övriga Petra Olander (M) Joakim Öhman  (C) 
deltagare Anna-Maija Alajoki (M) Fredrik Derefeldt (V) 
 Fia Nygren  (S) Karin Paulsson (L) 
 Matti Koponen (M)   
 Bror Sterner (S)   
  
Underskrifter Sekreterare …………………………………………… 

Sejla Hrustanovic  
Paragrafer 112  - 129  

    
 Ordförande …………………………………………… 

Mårthen Backman  

  
Justerande ………………………………………… 

 
........................................................    

  Nina Wikström-Tiala Klas Lundbergh 
BEVIS 

 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ Kommunfullmäktige  

Sammanträdesdatum 2023-09-13  
Datum för 
anslagsuppsättande 2023-09-21 Datum för  

anslagsnedtagande 2023-10-12 

Förvaringsplats för 
protokollet Kommunstyrelseförvaltningen 

Underskrift 

 
………………………………………… 
Sejla Hrustanovic 
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Kf §114 Information och föredragningar 2023 5 
Kf §115 Information från kommunstyrelsens ordförande 6 
Kf §116 Delgivningar kommunfullmäktige 2023 7 
Kf §117 Valärenden 8 
Kf §118 Val till uppdrag som nämndeman vid Nyköpings tingsrätt åren 2024-

2027 
9 

Kf §119 Kommunala Pensionärsrådets organisatoriska tillhörighet  10 - 11 
Kf §120 Redovisning av partistöd 2022 och utbetalning 2024 12 - 13 
Kf §121 Svar på motion om att öka tryggheten för skolelever 14 - 15 
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16 - 19 

Kf §123 Svar på motion om att inrätta ett personalutskott under 
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20 - 22 
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23 

Kf §125 Svar på interpellation ställd till ordförande i miljö- och 
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24 - 25 
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26 - 28 

Kf §127 Svar på interpellation ställd till vård- och omsorgsnämndens 
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29 - 31 
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Sammanträdesdatum 

 
Kommunfullmäktige    

  
2023-09-13   

 

   Utdragsbestyrkande 
    
    

 

 
Kf §112        Dnr KS.2023.16               
 
 
Val av justeringsledamöter  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
 
Klas Lundbergh (L) och Nina Wikström-Tiala (S) utses till att justera dagens 
protokoll. Den 21 september klockan 09.45 i kommunhusets foajé äger justering av 
protokollet rum. 
 

 
Dagens sammanträde 

 
 
Förslag 
 
Dag Bergentoft (M) nominerar Klas Lundbergh (L) 
 
Linus Fogel (S) nominerar Nina Wikström-Tiala (S)  
 
 
Beslutsgång  
 
Ordförande frågar fullmäktige om att godkänna Klas Lundbergh (L) och Nina 
Wikström-Tiala (S) som justerare och finner att fullmäktige bifaller förslaget 
 
______ 
 
 



 

Sammanträdesprotokoll Blad 4 (33) 
  
Sammanträdesdatum 

 
Kommunfullmäktige    

  
2023-09-13   

 

   Utdragsbestyrkande 
    
    

 

 
Kf §113        Dnr KS.2023.17               
 
 
Allmänhetens frågestund  
 
 
 
Dagens sammanträde 
 
Sammanträdet ajourneras för allmänhetens frågestund klockan 18.06 -18.07 
 
En fråga har inkommit till kommunfullmäktige från PRO avseende hemtjänst och 
särskilt boende (SÄBO). Presidiet beslutar att frågan inte får ställas i 
kommunfullmäktige utan skickas vidare till vård- och omsorgsnämnden för 
hantering. 
 

 
______ 
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Sammanträdesdatum 

 
Kommunfullmäktige    

  
2023-09-13   

 

   Utdragsbestyrkande 
    
    

 

 
Kf §114        Dnr KS.2023.1               
 
 
Information och föredragningar 2023  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Informationen godkänns 
 
 
Dagens sammanträde 
 
Sammanträdet ajourneras klockan 18.39 - 18.57. 
 
 
Information från Senior konsult, Bernt Mahr från KPA Pension som informerar om 
tjänstepension för förtroendevalda politiker.  
 
Information från kultur - och fritidsnämndens ordförande Anders Berglund (M) och 
kultur- och fritidschef Anders Magnusson om kultur- och fritidsnämndens 
verksamhet. 
 

 
______ 
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Sammanträdesdatum 

 
Kommunfullmäktige    

  
2023-09-13   

 

   Utdragsbestyrkande 
    
    

 

 
Kf §115        Dnr KS.2023.18               
 
 
Information från kommunstyrelsens ordförande  
 
 

 
 
Dagens sammanträde 
 
 
Kommunstyrelsens ordförande informerar om: 
 
Kommunstyrelsen ordförande Dag Bergentoft (M) informerar om:  
 
• Presentation av vikarierande kommunsekreterare 
• Byggnation av Etapp 2 avseende Björntorp påbörjad. Byggnationen planeras 

vara färdig hösten 2024. 
• Invigning av Nyängens Förskola 23 augusti 2023 
• Ny ekonomichef Rui De Oliveira Pereira Matos. 
• Beslut om kraftledning fattas i miljö-och markdomstolen den 20 september 

2023. 
• Svea Vind offshore besökte kommunstyrelsen 30 augusti 2023. 

Kommunfullmäktige behandlar frågan på sitt sammanträde den 8 november 
2023.  

• Svenskt Näringslivs ranking av lokalt företagsklimat släpps den 20 
september 2023  

• Kommunchef Johan Persson slutar den 6 oktober 2023  
• Kommunstyrelsens arbetsutskott har utsett Henny Larsson till tillförordnad 

kommunchef . Rekrytering av ordinarie kommunchef pågår.  
 
 
Kommunchefens yttrande  
 
Kommunchef Johan Persson använder sin yttranderätt under kommunfullmäktiges 
sammanträde och informerar om hanteringen av personuppgifter. 
 
______ 
 
 
 



 

Sammanträdesprotokoll Blad 7 (33) 
  
Sammanträdesdatum 

 
Kommunfullmäktige    

  
2023-09-13   

 

   Utdragsbestyrkande 
    
    

 

 
Kf §116        Dnr KS.2023.14               
 
 
Delgivningar kommunfullmäktige 2023  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Delgivningarna läggs till handlingarna. 
 

 
Beslutsunderlag 
Un§37 Utbildningsnämndens yttrande avseende grundläggande granskning 2022 
Delgivning av beslut ksau § 22 utse tillförordnad kommunchef  
 
______ 
 
Beslut till: 
Kommunrevisionen (för kännedom) 
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Sammanträdesdatum 

 
Kommunfullmäktige    

  
2023-09-13   

 

   Utdragsbestyrkande 
    
    

 

 
Kf §117        Dnr KS.2022.124               
 
 
Valärenden  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Vård- och omsorgsnämnden 
 
Petra Olander (M) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i vård- och 
omsorgsnämnden. 
 
Lennart Blomqvist (M) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i vård- och 
omsorgsnämnden. 
 
Lennart Blomqvist (M) väljs till ny ledamot i vård- och omsorgsnämnden. 
 
Per Adolfsson (M) väljs till ny ersättare i vård- och omsorgsnämnden. 
 
Lena Svedlindh (S) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i vård- och 
omsorgsnämnden. 
 
 
Nämndeman Nyköpings Tingsrätt 
 
Thomas Löfdahl (V) entledigas från sitt uppdrag som nämndeman i Nyköpings 
tingsrätt 
 
 
Utbildningsnämnden 
 
Thomas Löfdahl (V) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i 
utbildningsnämnden. 
 
 
Gemensamma patientnämnden 
 
Niclas Lindgren (KD) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i gemensamma 
patientnämnden.  
 
Eila Karppinen (KD) väljs till ny ersättare i gemensamma patientnämnden 
 
 
______ 
 
Beslut till: 

  Valda och entledigade (för kännedom) 
Kansli (för åtgärd) 
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Sammanträdesdatum 

 
Kommunfullmäktige    

  
2023-09-13   

 

   Utdragsbestyrkande 
    
    

 

 
Kf §118        Dnr KS.2023.39               
 
 
Val till uppdrag som nämndeman vid Nyköpings tingsrätt åren 
2024-2027  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Följande utses till Oxelösunds kommuns nämndemän i Nyköpings tingsrätt 2024 - 
2027 
 
Göran Bernhardsson  
Elias Almqvist 
Magnus Fernström 
Mårthen Backman 

                       Fredrik Laitinen  
 Astrid Öman Asp 
 Birger Svensson  
 

 
 
Dagens sammanträde 
 
 
Kommunfullmäktiges valutskotts förslag 
 
Kristdemokraterna: 
Göran Bernhardsson  
Elias Almqvist 
 
Moderaterna: 
Magnus Fernström 
Mårthen Backman 
 
Socialdemokraterna: 
Fredrik Laitinen  
Astrid Öman Asp 
 
Centerpartiet: 
Birger Svensson  
 

 
______ 
 
Beslut till: 
Valda (för kännedom) 
Nyköpings tingsrätt (för kännedom) 
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Sammanträdesdatum 

 
Kommunfullmäktige    

  
2023-09-13   

 

   Utdragsbestyrkande 
    
    

 

 
Kf §119        Dnr KS.2023.121               
 
 
Kommunala Pensionärsrådets organisatoriska tillhörighet   
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Det kommunala pensionärsrådet knyts organisatoriskt till kommunstyrelsen från och med 
2024-01-01 

 
 
Sammanfattning 
 
Kommunstyrelsen fattade vid sitt förra sammanträde i maj beslut om att ge 
kommunchefen i uppdrag att utreda till vilken nämnd det kommunala 
pensionärsrådet organisatoriskt bör knytas. Beslutet hade föregåtts av en 
hemställan från rådets medlemsorganisationer som representerar kommunens 
äldre. Av hemställan framgår att organisationerna ansåg att rådet lämpligast bör 
sorteras under kommunstyrelsen med hänvisning till att äldrefrågor inte bara 
handlar om vård- och omsorgsfrågor under vård- och omsorgsnämndens ansvar till 
vilket rådet idag organisatoriskt hör. Kommunstyrelseförvaltningen har genomfört 
en omvärldsanalys för att få en bild av vilka organisationsalternativ som finns. Av 
omvärldsanalysen framgår att det förekommer en mängd olika sätt att organisera 
sig på. En att flertalet verkar vara antingen knutna till kommunstyrelsen i någon 
form, alternativt till vård- och omsorgsnämnd eller motsvarande.  
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2023-08-30 - Ks § 158 
Tjänsteskrivelse Ks - Kommunala pensionärsrådets organisatoriska tillhörighet 
Protokoll 2023-04-26 - Ks § 94 
Hemställan från Kommunala pensionärsrådet KPR om organisatorisk tillhörighet  

 
 
Dagens sammanträde 
 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Det kommunala pensionärsrådet knyts organisatoriskt till kommunstyrelsen från och med 
2024-01-01 

 
Förslag 
 
Linus Fogel (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Dag Bergentoft (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
 



 

Sammanträdesprotokoll Blad 11  
  
Sammanträdesdatum 

 
Kommunfullmäktige  2023-09-13  

 

 
 

   Utdragsbestyrkande 
    
    

 

 
 
Beslutsgång 
 
Ordförande finner att det finns ett framskrivet förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detsamma. 

 
______ 
 
Beslut till: 
Kommunstyrelsen (för åtgärd) 
Vård- och omsorgsnämnden (för kännedom) 
Kommunala pensionärsrådet (för kännedom) 
Kommunens råd för funktionsnedsättningsfrågor (för kännedom) 
Kanslichef (för kännedom) 
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Sammanträdesdatum 

 
Kommunfullmäktige    

  
2023-09-13   

 

   Utdragsbestyrkande 
    
    

 

 
Kf §120        Dnr KS.2023.24               
 
 
Redovisning av partistöd 2022 och utbetalning 2024  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
1. Inkomna redovisningar av partistöd 2022 godkänns. 
2. För 2024 betalas följande partistöd ut 

• Socialdemokraterna 223 500 kr 

• Moderaterna 223 500 kr 

• Vänsterpartiet 100 500 kr 

• Sverigedemokraterna 100 500 kr 

• Centerpartiet 39 000 kr 

• Kristdemokraterna 39 000 kr 

• Liberalerna 39 000 kr 
 
 
 
Sammanfattning 
 
Kommunfullmäktige har antagit riktlinjer för partistöd kf 2022-06-15 § 35. Enligt 
riktlinjerna består partistödet av 20 500 kr per mandat och ett grundstöd på 18 500 
per år och parti med representation i kommunfullmäktige. Partistödet betalas ut i 
förskott i januari månad, för kommande år. Partierna ska senast den 30:e juni 
komma in med en redovisning av hur partistödet för föregående år har använts. 
Samtliga partier med representation i kommunfullmäktige som fått partistöd för 
2022 har lämnat in redovisning i rätt tid.  
 
Kommunstyrelse beslutar att partistöd betalas ut för samtliga mandat i 
kommunfullmäktige enligt följande.  
Socialdemokraterna 223 500 kr  
Moderaterna 223 500 kr  
Vänsterpartiet 100 500 kr  
Sverigedemokraterna 100 500 kr  
Centerpartiet 39 000 kr  
Liberalerna 39 000 kr  
Kristdemokraterna 39 000 kr 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2023-08-30 - Ks § 157 
Tjänsteskrivelse Ks - redovisning av partistöd 2022 och utbetalning 2024  
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Sammanträdesdatum 

 
Kommunfullmäktige  2023-09-13  

 

 
 

   Utdragsbestyrkande 
    
    

 

 
Dagens sammanträde 
 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
1. Inkomna redovisningar av partistöd 2022 godkänns. 
2. För 2024 betalas följande partistöd ut 

• Socialdemokraterna 223 500 kr 

• Moderaterna 223 500 kr 

• Vänsterpartiet 100 500 kr 

• Sverigedemokraterna 100 500 kr 

• Centerpartiet 39 000 kr 

• Kristdemokraterna 39 000 kr 

• Liberalerna 39 000 kr 
 

 
Beslutsgång 
 
Ordförande finner att det finns ett framskrivet förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detsamma. 

 
 
______ 
 
Beslut till: 
Kansliet (för åtgärd) 
Kommunfullmäktige (för åtgärd) 
Controller (för kännedom) 
Respektive gruppledare (för kännedom) 
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Sammanträdesdatum 

 
Kommunfullmäktige    

  
2023-09-13   

 

   Utdragsbestyrkande 
    
    

 

 
Kf §121        Dnr KS.2023.46               
 
 
Svar på motion om att öka tryggheten för skolelever  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Återremittera ärendet till kommunstyrelsen med uppdrag om att inhämta kultur- och 
fritidsnämndens yttrande avseende motionen. 
 
 
Sammanfattning 
 
Kommunfullmäktige medgav 2023-02-08 (KF § 28) Nina Wikström-Tiala (S) och 
Linus Fogel (S) att lämna en motion om att göra åtgärder för att öka tryggheten för 
kommunens skolelever. 
 
Utbildningsnämnden har yttrat sig i ärendet 2023-04-24 (UN § 20) och bedömer att 
utbildningsförvaltningen i sina verksamheter redan bedriver ett omfattande 
trygghetsskapande arbete.  
 
Utbildningsnämnden föreslår att motionen ska anses besvarad utan vidare 
åtgärder. Även kultur- och fritidsnämnden har beretts möjlighet att yttra sig över 
motionen då konceptet som motionärerna föreslår ska utredas omfattar 
fritidsaktiviteter som enligt reglementet för kultur- och fritidsnämnden ligger inom 
nämndens verksamhetsområde. Kultur- och fritidsnämnden har valt att avstå från 
att yttra sig över motionen. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen delar utbildningsnämndens bedömning och har 
genom en översyn av de trygghetsskapande aktiviteterna i kommunen konstaterat 
att det finns aktiviteter i kommunal regi för ungdomar under och utanför skoltid. 
Denna bedömning i kombination med det ekonomiska utsikterna för kommunen 
under kommande budgetår gör att kommunstyrelseförvaltningen föreslår att 
motionen avslås och anses besvarad.  
 
Kommunfullmäktige beslutade vid dagens sammanträde att återremittera ärendet 
till kommunstyrelsen genom en minoritetsåterremiss. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2023-08-30 - Ks § 159 
Tjänsteskrivelse Ks avseende motion om att öka tryggheten för skolungdomar 
Underskriven motion trygghet skolelever  
 
 
Dagens sammanträde 
 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Motion om att öka tryggheten för skolelever avslås och anses besvarad.  
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Kommunfullmäktige  2023-09-13  
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Förslag 
 
Ann Abrahamsson (C) yrkar på återremiss med motivering:   
 
"I kommunstyrelsen, där motionen ”Ökad trygghet för våra skolelever” togs upp, begärde 
jag att få lägga till ett särskilt yttrande till protokollet. 
Det gick ut på att Centerpartiet i Oxelösund anser att det finns ett bra samarbete mellan 
Utbildningsnämnden och andra nämnder, men att vi saknar Kultur- och Fritidsnämndens 
uppdrag och även ett yttrande från denna nämnd på motionen. 
Centerpartiet vill se ett fördjupat samarbete liknande det som Katrineholm har. 
Kommunstyrelsen i där har gett sin tjänsteorganisation ett uppdrag att bedriva 
trygghetsskapande arbete. Kommunens säkerhetschef samarbetar med andra 
yrkesgrupper för att så långt som möjligt trygga skoleleverna under den tid som de inte 
vistas i skolan. 
Här i Oxelösund borde frågan alltså beredas ytterligare med denna inriktning och inkludera 
Kultur- och Fritidsnämndens – och förvaltningens – kompetens. 
Jag yrkar därför på återremiss av ärendet." 
 
 
Linus Fogel (S) yrkar bifall till Ann Abrahamssons (C) yrkande om återremiss. 
 
Patrik Renfors (V) yrkar bifall till Ann Abrahamssons(C) yrkande om återremiss.  
 
Victoria Flores Sanchez (V) yrkar bifall till Ann Abrahamssons (C) yrkande om 
återremiss.  
 

 
Beslutsgång 
 
Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot Ann Abrahamssons (C) yrkande 
om återremiss. Ordförande finner därefter att fullmäktige med stöd av 
kommunallagens 5:e kapitel, § 50 beslutar att återremittera genom att minst en 
tredjedel av ledamöterna ställt sig bakom Ann Abrahamssons (C) yrkande.  
 
 
 
______ 
 
Beslut till: 
Motionärerna (för kännedom) 
Kommunstyrelsen (för åtgärd) 
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Kf §122        Dnr KS.2023.122               
 
 
Svar på motion om rätt till kostnadsfri frukost för alla elever i 
Oxelösunds kommuns grundskolor  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen avslås och anses besvarad.  
 
 
Sammanfattning 
Vid kommunfullmäktige i mars väckte Vänsterpartiet en motion om att införa 
avgiftsfri frukost för alla elever i kommunens grundskolor.  
 
Utbildningsnämnden har beretts möjlighet att yttra sig om motionen, vilket även 
nämnden har gjort. I yttrandet föreslår nämnden med hänvisning till de ökade 
kostnaderna som skulle följa av ett införande av avgiftsfri frukost att motionen 
avslås. Kommunstyrelseförvaltningen instämmer i utbildningsnämndens 
bedömning.  

 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2023-08-30 - Ks § 161 
Tjänsteskrivelse Ks motion avseende avgiftsfri frukost 
Motion avseende att införa kostnadsfri frukost för skolelever  

 
 
Dagens sammanträde 
 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Motionen avslås och anses besvarad.  
 
Förslag 
 
Patrik Renfors (V) yrkar bifall till motionen. 
 
Malin Björgum (S) yrkar bifall till motionen. 
 
Eva Lantz (M) yrkar avslag till motionen. 
 
Linus Fogel (S) yrkar bifall till motionen. 
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Sammanträdesdatum 

 
Kommunfullmäktige  2023-09-13  
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Beslutsgång 
 
Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot Patrik Renfors (V), Malin 
Björgum (S), Linus Fogel (S) yrkande om att bifalla motionen och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Reservation 
 
Linus Fogel (S), Britta Bergström (S), Håkan Carlsson (S), Ing-Marie Wahlström (S), 
Tommy Karlsson (S), Inge Ståhlgren (S), Malin Björgum (S), Sebastian Avander (S), 
Katarina Backberg (S) och Nina Wikström -Tiala (S). 
 
"Vi socialdemokrater står bakom motionen och yrkade bifall. 
Studier visar att det gynnar både individens välmående, gemenskapen, tryggheten och  
skolresultaten om man äter en ordentlig frukost. Koncentrationsförmågan ökar, man få mer energi, 
man blir piggare och man sitter ihop med sina kamrater och skapar gemenskap och trygghet inför 
dagen. 
Många hushåll har idag mindre pengar att röra sig med varje månad och har inte råd att köpa 
frukost till sina barn då inflationen är hög och matpriserna skenar än mer.  
Det handlar inte om dåliga föräldrar på något vi utan om ekonomiska svårigheter. 
Utbildningsnämnden framför själva att det är belagt att elever som äter ordentligt frukost presterar 
bättre kunskapsmässigt under skoldagen. 
Förvaltningen bedömning är att det allmänna ekonomiska läget med stegrande inflation, 
energikostnader och höga livsmedelspriser gör att motionen bör avslås. Hur kommer inte dessa 
kostnader påverka familjernas hushållsekonomi? 
Senast vi erbjud kostnadsfri frukost var det 10% av eleverna som utnyttjade denna förmån och med 
de beräkningar som förvaltningen gör skulle kostnaden landa på 300 000kr/år för att erbjuda 
frukost. I sammanhanget en mycket låg förebyggande kostnad för att ge förutsättningar för alla 
elever att klara skolan och öka skolresultaten, ge trygghet och välmående. Vi vet att elever som inte 
klarar skolan och risker att hamna i utanförskap vilket är en tragedi för individen men också en 
samhällskostnad som är betydligt mycket högre än 300 000kr  
Vi vet att fler kommuner som Eskilstuna, Strängnäs och Flen har beslutat att testa gratis frukost 
vilket är positivt. Botkyrka har testat gratis frukost under ett år med mycket bra resultat. 
Vi socialdemokrater tycker att alla barn ska få samma möjlighet till en bra start på skoldagen.  
Barnen är vår framtid.  
 
Samtliga ledamöter för S i Kf" 

 
Patrik Renfors (V), Robert Söderström (V), Victoria Flores Sanchez (V), Mariela Perez 
(V). Inkommer med följande skriftliga reservation: 
 
"Reservation mot beslutet att avslå motionen om gratis frukost i skolan.  
 
Den svenska skolan har som ett av tre länder i världen enligt lagen, krav på att servera en 
näringsriktig, varierad och avgiftsfri lunch, men de kraven finns ännu inte kopplat till 
frukosten. Varje dag serveras ungefär en miljon måltider i de svenska skolrestaurangerna. 
Skollunch infördes stegvis från mitten av fyrtiotalet. De elever som fick skolmat hela 
skoltiden blev längre, studerade mer och fick högre inkomst, visar forskning. 
Vänsterpartiet Oxelösund vill i motionen gå ett steg längre:  
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Vänsterpartiet anser att alla barn ska få äta sig mätta varje dag och att de ska ha rätt till 
frukost. För oss är detta lika självklart som att de ska få ta del av en pedagogisk verksamhet 
av god kvalitet. Vi vet att det finns ett tydligt samband mellan hälsosamma matvanor och 
socioekonomisk status i Sverige 
 
Många barn och unga äter inte frukost hemma. Det kan bero på att tiden inte räcker till, 
föräldrar som går till jobbet tidigt eller andra orsaker. Det finns emellertid också barn som 
möts av ett tomt kylskåp på morgonen. Föräldrarna har helt enkelt inte råd att köpa mat. 
Barns och ungdomars matvanor påverkas av föräldrarnas utbildning och inkomst. 
I en genomgång av den vetenskapliga litteraturen om kopplingen mellan socioekonomisk 
status och matvanor (Livsmedelsverket 2016) fanns vissa studier som specifikt tittat på hur 
frukostvanor påverkas av socioekonomisk status. 
Där fann man bland annat att barn i områden med hög socioekonomisk status hade mer 
hälsosamma matvanor. 
Vi har sett hur eleverna äter mer skolmat på måndagar och fredagar i skolan, ett tecken på 
att ekonomin för allt fler familjer blir alltmer ansträngd med ökade levnadskostnader, mat 
och elpriser. 
Vi vet också att vart femte barn i Oxelösund lever i ekonomisk utsatthet. Det finns mycket 
som kommuner och myndigheter kan göra för att förbättra barn och ungas livsvillkor. 
Ett är att ge våra barn och unga de bästa förutsättningarna till att orka med undervisningen, 
lek och aktiviteter i skolan, genom att se till att inget barn ska behöva vara hungrig när 
skoldagen börjar. 
Här vill Vi se ett enhetligt agerande från Oxelösunds kommun där alla kommunens 
grundskolor erbjuder frukost utan kostnad för alla elever oavsett årskurs. 
Kommuner som har börjat med gratis frukost i skolan, har vittnat om de fördelar som det har 
medfört. Man har fått mer lugn och ro i klassrummen, bättre resultat och stärkta relationer. 
Även matsvinnet har minskat. 
Oxelösunds kommun hade för några år sen under vårt styre, ett försök med att servera 
frukost på Breviksskolan, det föll väl ut. Därför vill nu ta ett större grepp om hela 
grundskolan.  
Låt oss se några exempel: 
Från och med 2022 serveras gratis frukost i alla Botkyrkas skolor.  
Botkyrka kommun budgeterade 13 miljoner i budgeten, dvs 1160 kr per elev och år. En 
motsvarande satsning för Oxelösunds kommun skulle gå på ca 1,5 miljoner kronor. Det här 
var förra året då den största delen av inflationen redan hade skjutit i höjden, därför är 
motionssvaret missvisande när förvaltningen har räknat på full inflation utifrån de redan 
uppräknade siffrorna. 

På Stenhammarskolan i Flen, får högstadieelever frukost om de vill. 
– Vi vet att eleverna behöver energi. Det är lättare för dem att koncentrera sig och ta till sig 
studierna om de har ätit, säger rektor Mats Jensen på Stenhammarskolan. 

Eskilstuna ska göra ett pilotprojekt med tre olika skolor för att se vad det kostar och vad det ger. 
Diskussionen om frukost har också handlat om studieresultat. 

Kostchef Lina Sjöberg säger att Kjula skola, Stålforsskolan och Djurgårdsskolan ska prova frukost till 
eleverna. 

– Det ska pågå i åtta veckor. Skolorna får sätta igång när det funkar för dem.  
De behöver hitta ett tidsfönster där det finns möjlighet att servera frukost. 
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I Strängnäs pågår också ett frukostprojekt. 

– Vi har under våren serverat frukost till elever på Karinslundsskolan och Paulinska skolan, säger 
kostchef Patrik Andersson i Strängnäs. 

Han säger att de ska ta ett nytt grepp för att fortsätta med frukosten. 

– Skolorna är utvalda med tanke på demografi och betyg. En del åker buss och behöver fylla på 
energi, säger Patrik Andersson. 

Patrik Renfors Vänsterpartiet i Oxelösund säger att det är viktigt med frukost för att eleverna ska 
orka med skolan. 

– Kommuner som har börjat med gratis frukost i skolan säger att det blivit mer lugn och ro i 
klassrummen och bättre resultat, säger han. 

 
Vi reserverar oss därför mot beslutet och ställer oss bakom motionen som säger att: 
Oxelösunds kommun under mandatperioden ska införa gratis frukost 
till våra elever i vår kommunala grundskola. 
 
Patrik Renfors (V) 
Mariela Perez (V) 
Robert Söderström (V) 
Victoria Flores (V)" 
 

 
______ 
 
Beslut till: 

Motionärerna (För kännedom) 
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Kf §123        Dnr KS.2023.157               
 
 
Svar på motion om att inrätta ett personalutskott under 
kommunstyrelsen  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen avslås och anses besvarad.  

 
Sammanfattning 
 
Kommunfullmäktige medgav 2023-05-10, § 88, Linus Fogel (S) att lämna in en 
motion om att inrätta ett personalutskott under kommunstyrelsen 
 
Motionären menar att kommunens arbetsmiljö behöver stärkas, följas upp och 
strategiskt utvecklas och vidare att kommunens kompetensförsörjning är viktig att 
följa upp och utveckla. 
 
Enligt motionären bör kommunen inrätta ett personalutskott under 
kommunstyrelsen. Syftet med utskottet skulle vara att verka som beredande organ 
för kommunstyrelsen och att vara kommunstyrelsens instans för att hantera 
styrningen av frågor rörande flertalet personalområden. 
 
Motionären yrkar att kommunchefen får i uppdrag att införa ett personalutskott 
under Kommunstyrelsen. Kommunstyrelseförvaltningen har berett ärendet och 
gjort bedömningar med utgångspunkt i motionens olika förslag. Med utgångspunkt 
i dessa bedömningar föreslår förvaltningen att motionen ska avslås.  
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2023-08-30 - Ks § 160 
Tjänsteskrivelse Svar på motion om att inrätta ett personalutskott  
Underskriven motion om att inrätta ett personalutskott under kommunstyrelsen  

 
 
Dagens sammanträde 
 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Motionen avslås och anses besvarad.  
 
Förslag 
 
Linus Fogel (S) yrkar bifall till motionen.  
 
Dag Bergentoft (M) yrkar avslag till motionen.  



 

Sammanträdesprotokoll Blad 21  
  
Sammanträdesdatum 

 
Kommunfullmäktige  2023-09-13  

 

 
 

   Utdragsbestyrkande 
    
    

 

 
Patrik Renfors (V) yrkar bifall till motionen.  
 
 
Beslutsgång 
 
Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot Linus Fogel (S) och Patrik 
Renfors (V) yrkande om att bifalla motionen och finner att fullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelses förslag till beslut.  
 
Reservation 
 
Linus Fogel (S), Britta Bergström (S), Håkan Carlsson (S), Ing-Marie Wahlström (S), 
Tommy Karlsson (S), Inge Ståhlgren (S), Malin Björgum (S), Sebastian Avander (S), 
Katarina Backberg (S) och Nina Wikström-Tiala (S).  
 
"Vi socialdemokrater står bakom motionen och yrkade bifall. 
Skr rapporterar under sommaren att fram till 2031 kommer antalet 80 år och äldre att öka med 50% 
medan andelen i arbetsför ålder bara ökar med 4%.  
Mer konkret beskriver Skr det genom att ge ett räkneexempel. Fram till 2031 skulle äldreomsorgen 
behöva 58 000 personer fler som arbetar. Bristen kommer även vara stor inom läraryrket, 
socialsekreterare, bygghandläggare osv. Listan kan göras lång. 
Skr skriver att arbetsmiljön måste prioriteras och tre punkter lyfts fram som extra viktiga: 

1. Förändra arbetssätt och utveckla de befintliga medarbetarna, då kan behoven av 
fler anställda minska. 

2. Behåll och utveckla medarbetarna genom att prioritera arbetsmiljön, minska 
sjukfrånvaron och stärk ledarskapet. 

3. Utveckla arbetssätten genom att använda kompetensen rätt och utnyttja tekniken 
smart. 

Alla dessa prioriteringar lyfts i denna motion och vi får medhåll av förvaltningen när man svara på 
motionen vilket är bra men för oss socialdemokrater så behöver vi just nu och framåt ha mer tydlig 
styrning av dessa frågor.  
För oss socialdemokrater räcker det inte för Ks att bara få information 4 gånger om året i dessa 
viktiga frågor. Vi anser att vi i politiken måste få vara med och vända och vrida på dessa frågor i ett 
tidigare skede, att politiken lägger in sina prioriteringar och att vi sedan kan lyfter upp viktiga och 
prioriterade frågor till beslut i Ks. Detta för att frågorna ska ha stöd och vägledning från politiken 
genom dokumenterade beslut. Vi har inte råd att låta dessa prioriterade frågor passera när vi i Ks 
har det övergripande arbetsmiljöansvaret. Majoriteten av våra 9 kommuner i Sörmland har förstått 
vikten av detta och har sedan en tid tillbaka personalutskott.  
Vi socialdemokrater tycker att vi i Oxelösund skulle ha tagit  detta viktiga steg och röstat igenom 
detta framåtsyftande och prioriterade beslut.  Våra invånare i Oxelösund räknar med att vi även 
framåt ska leverera bra kommunal service på alla plan och då har vi inte råd att halka efter 
kommuner som redan har förstått och prioriterat denna fråga.  
 
Samtliga ledamöter för S i Kf" 
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Patrik Renfors (V), Robert Söderström (V), Victoria Flores Sanchez (V), Mariela Perez 
(V) reserverar sig mot beslutet.  
 
______ 
 
Beslut till: 
Förslagsställaren (FK) 
Kommunchef (FK)  
HR-chef (FK) 
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Kf §124        Dnr KS.2023.180               
 
 
Motion avseende finansiering av intyg av skyddad yrkestitel för 
undersköterskor  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Godkänner att motionen lämnas in och skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

 
 
Dagens sammanträde 
 
Malin Björgum (S) inkommer med följande motion: 
 
"Från och med den l juli i år är undersköterska en skyddad yrkestitel. 
 
Det här beslutet ger äntligen undersköterskorna den kvalitetsstämpel som de alla förtjänar. 
Kommer också att i förlängningen leda till bättre villkor för undersköterskorna. 
 
Det skyddade yrkestiteln kommer att ge oss flera motiverade och yrkesstolta 
undersköterskor som kommer att jobba i våra verksamheter. 
 
Man ansöker hos socialstyrelsen för att få sitt intyg genom att skicka in det som krävs tex 
betyg. Det är dock en kostnad knuten till detta på 320 kr. Det är orimligt att kostnaden ska 
vara ett hinder till att man ansöker om sitt intyg. 
 
Därför yrkar vi Socialdemokrater: 
• Att vård och omsorgsnämnden finansierar kostnaden för intyget 
• Att det gäller för samtliga anställda inom vård och omsorg" 

 
 

 
______ 
 
Beslut till: 
Kommunstyrelseförvaltningen (för åtgärd) 
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Kf §125        Dnr KS.2023.170               
 
 
Svar på interpellation ställd till ordförande i miljö- och 
samhällsbyggnadsnämnden avseende asfaltering Talluddsvägen 
/Danviks udde  
 
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Interpellationen anses besvarad. 
 
 
Sammanfattning 
 
Bo Höglander (C) har 2023-06-14, Kf §108 ställt följande interpellation till miljö- och 
samhällsbyggnadsnämndens ordförande Annsofie Karlsson (M):  
 
"När kan kommunens utvecklingsplaner, omfattande bland annat vägarbeten och 
asfaltering vid Talluddsvägen/Danviks udde, vara genomförda?  
Bakgrund: 
Den 11 maj 2021 ställde Centerpartiet en interpellation här i kommunfullmäktige 
angående detta ärende.  
En Oxelösundsbo med villafastighet i området frågade oss vid ett möte på stan om 
hur det går med anläggandet av väg, med mera, i detta område. Som tomtägare 
på Tall uddsvägen förhindras hushållet i fråga att utföra utvecklingsarbeten inom 
parets fastighet, innan kommunens planer är genomförda. De vill veta vad som 
kommer att hända och hur det blir i slutänden. 
Nu har vi åter i samband med våra tisdagskampanjer fått frågan från samma 
personer om hur det gått med ärendet. Ingenting har uppenbarligen hänt... Redan 
den 26 maj 2008 antogs förslag till fördelning av gatukostnader för ett antal 
fastigheter, inkluderande villafastigheter vid Talluddsvägen, Oxelösunds kommun. 
Förslaget togs fram i samband med upprättandet av detaljplan kring ett antal 
fastigheter vid Danviks udde.  
Oxelösundsbon berättar för oss att han har kontaktat kommunen flera gånger med 
frågan om när planerna för området kan tänkas vara genomförda. Det har nu gått 
mer än ett och ett halvt decennium sedan planerna aviserades. Därav 
Centerpartiets förnyade fråga:  
 
•När kan kommunens utvecklingsplaner, omfattande bland annat vägarbeten och 
asfaltering vid Talluddsvägen/Danviks udde, vara genomförda?  
•Kan berörda medborgare tänkas få någon form av besked i närtid?  
 
Oxelösund den 14 juni 2023  
Bo Höglander  
Tjänstgörande ersättare  
Centerpartiet" 
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Beslutsunderlag 
Interpellation ställd till miljö- och samhällsbyggnadsordförande avseende 
asfaltering Talluddsvägen /Danviks udde 
 
 
Dagens sammanträde 
 
Annsofie Karlsson (M) lämnar följande svar på interpellationen: 
 
"Besvarande av interpellation ställd av Bo Höglander (C) vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 14 juni 2023 
 
Till dig Bo, och till de boende i området, vill jag säga att vi är väl medvetna om 
problematiken. Vägen ligger lågt och dagvatten kommer från bergen i nordöst. 
Gällande detaljplan är från 2008. Mycket har hänt sedan dess och faktum är att den 
detaljplanen aldrig skulle ha accepterats med dagens regelverk. För 15 år sedan, när 
detaljplanen utarbetades, gjordes inga geotekniska undersökningar i detaljplanearbetet och 
frågan om klimatanpassning med tanke på havsnivåhöjning och skyfall var inte aktuell. 
I ett långt perspektiv bör vägen klimatsäkras. Det innebär att vägen måste höjas till minst 2 
meter över havsytan, vägen ligger idag på ca 1 m över havet. De geotekniska förhållandena 
är inte kända idag och det måste undersökas om bärigheten finns för att kunna höja vägen. 
Vidare är det många andra frågor som måste lösas, bl. a. kommer angöringen till alla 
berörda fastigheter att påverkas eftersom vägen måste höjas. Det är en kostsam och 
komplicerad process och frågan är om de boende önskar den typen av lösning? Eftersom 
vägen är så smal och utrymmet är begränsat är det svårt att nå en kommunal standard utan 
att göra intrång på privat mark.  
Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen har, under sommaren, installerat en vägtrumma i 
den södra delen för att avvattna området ut mot Östersjön. Denna åtgärd får vi nu utvärdera 
för att se om förhållandena har förbättrats och vilka eventuella ytterligare insatser som 
behöver göras. 
Som majoritetspolitiker är jag av den åsikten att man fattar beslut för att också genomföra 
dem. Det är nu tid att fatta nya beslut vad gäller detta område, beslut som fungerar i den 
verklighet vi lever i idag. Du undrar när de boende kan få besked och åtgärder kan vara 
genomförda? Mitt svar är att vi omgående bör träffas tillsammans med berörda för att 
utvärdera genomförda insatser och diskutera möjliga framtida lösningar och därefter sätta 
en tidsplan för genomförande, beroende på vilken lösningen blir. Det är inte rimligt att 
behöva vänta 15 år på besked. 
 
Annsofie Karlsson 
Ordförande Miljö- och Samhällsbyggnadsnämnden" 
 

 
______ 
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Kf §126        Dnr KS.2023.173               
 
 
Svar på interpellation ställd till kommunfullmäktiges ordförande 
avseende hantering av inkommen skrivelse  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Interpellationen anses besvarad. 
 
 
Sammanfattning 
 
Malin Björgum (S) har 2023-06-14, Kf §109ställt följande interpellation till 
kommunfullmäktiges ordförande Mårthen Backman (M);  
 
Hantering av inkommen skrivelse  
Den 29 mars ställde jag en fråga till presidiets ordförande, Mårthen Backman. Det 
gällde delgivningar.  
Jag var och är bekymrad över hur det hanterades gällande en inkommen skrivelse 
som var ställd till hela kommunfullmäktige men som belades med någon form av 
sekretess. Vi fick inte ut den i handlingarna och den fanns inte med under 
delgivningar men vi skulle gå upp och läsa den på kansliet på kommunhuset. Jag 
fick kännedom om detta brev för att det var en journalist som ringde mig och 
ställde frågor om det. Jag eftersökte då själv brevet. 
Jag ställde även frågan utifrån vad man har sekretessbelagt i brevet. Man hänvisar 
till att den är belagt med sekretess enligt offentlighets- och sekretesslagen 21 kap, 
1§. Den lyder så här:" Sekretess gäller för uppgift som rör enskilds hälsa eller 
sexualliv, såsom uppgifter om sjukdom, missbruk, sexuell läggning, könsbyte eller 
annan liknande uppgift, om det måste antas att den enskilde eller någon 
närstående till denne kommer att lida betydande men om uppgiften röjs" 
I ett mail från kansliet den 9 feb 2023 så skriver man att skrivelsen ska delges 
kommunfullmäktige vid nästa sammanträde.  
Jag får inte ihop det.  
Ett svar fick jag och som var skrivit av tjänstemännen och som jag redan innan 
kommunfullmäktige fått ta del av och läst. Där påpekades saker som dom gjort 
eller inte gjort och det var inte det jag ville ha svar på. Jag känner dock inte att jag 
fick svar på mina frågor. Jag vill därför ställa dessa frågor igen till dig Mårthen 
Backman: 
1.Varför låg brevet inte under delgivningar?  
2.Varför valde du att inte lägga det under delgivningar?  
3.Var din tanke att inte låta detta brev bli känt?  
4.När hade du tänkt delge fullmäktige detta brev?  
5.Vad ligger till grund för att brevet är sekretessbelagt?  
6.Hur ska du säkerställa att inkomna brev framöver tydligt redogörs och att berörda 
får ta del av dessa? Sammanträdesprotokoll Blad 41 Sammanträdesdatum 
Kommunfullmäktige 2023-06-14 Utdragsbestyrkande  
7.Kan du säkerställa att man som allmänhet kan känna sig trygg med att om jag 
skriver ett brev som jag vill delge politiken att det också kommer fram till berörda?  
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Malin Björgum, Socialdemokraterna" 
 
Beslutsunderlag 
Interpellation ställd till kommunfullmäktiges ordförande avseende hantering av inkommen 
skrivelse  
 
 
 
Dagens sammanträde 
 
Mårthen Backman (M) lämnar följande svar på interpellationen; 

"Svar på Björgums frågor 

 

1.  Varför låg brevet inte under delgivningar?  

2. Varför valde du att inte lägga det under delgivningar?  

Svar på fråga 1 och 2: Presidiet gjorde bedömningen att det anonyma brevet röjde 
identiteter och annan sekretessbelagd information beslutade vi att brevet inte skulle med i 
delgivningar 

3. Var din tanke att inte låta detta brev bli känt?  

Svar: Nej och det blev också känt och delgivet de politiker som det var ställt till efter skälig 
tid för sekretessprövning av skrivelsens innehåll.  

4. När hade du tänkt delge fullmäktige detta brev?           

Svar: Brevet fanns tillgänglig i kommunhusets diarium.  

5. Vad ligger till grund för att brevet är sekretessbelagt? 

Svar: Kansliet har i samråd med jurist på SKR gjort bedömningen att skrivelsen omfattas av 
sekretess enligt 21 kapitlet 1 § i offentlighets- och sekretesslagen. Exakt vad det är i 
skrivelsen som gör att den bedömningens gjorts kan jag inte redogöra för då jag skulle själv 
begå ett sekretessbrott. Alla medborgare som inte känner sig nöjda med ett kommunalt 
beslut har laglig rätt att överklaga ett beslut till domstol. 

6. Hur ska du säkerställa att inkomna brev framöver tydligt redogörs och att berörda får ta 
del av dessa? 

Svar: Vi handhar brev enligt kommunens praxis och arbetsordning och den ordningen har 
inte ändrats sedan den nuvarande majoriteten tillträdde. 

7. Kan du säkerställa att man som allmänhet kan känna sig trygg med att om jag skriver ett 
brev som jag vill delge politiken att det också kommer fram till berörda? 
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Svar: Ja, kommunens praxis och arbetsordning ger den tryggheten. Om du som tidigare 
varit i majoritet inte känner dig nöjd med den praxis och arbetsordning som ni tidigare haft 
är det möjligt att lämna förslag till förändring. 

______ 
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Kf §127        Dnr KS.2023.174               
 
 
Svar på interpellation ställd till vård- och omsorgsnämndens 
ordförande avseende brev från skyddsombud på boendet Holmen  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Interpellationen anses besvara. 
 
 
Sammanfattning 
 
Malin Björgum (S) har 2023-06-14, Kf § 110 ställt följande interpellation till vård- 
och omsorgsnämndens ordförande Katarina Berg (M);  
 
"Brev från skyddsombud på Holmen  
 
Jag är inte bara ledamot i kommunfullmäktige utan även ordförande för 
Socialdemokraterna i Oxelösund och jag har fått ett brev av skyddsombuden på 
avdelning Holmen på Björntorp.  
Jag vet att detta brev också är skickat till vård och omsorgsnämnden. Jag är 
oerhört oroad över att signaler från de fackliga representanterna och från 
personalen ute i verksamheterna inte tas på allvar.  
Jag har också fått till mig att enhetschefen har ifrågasatt varför man har skickat 
detta brev till politiken och inte till henne.  
Svaret blev då, jag citerar: "du känner redan till alla saker som lyfts i detta brev" 
Hur tänker man kring tystnadskultur och hur tänker man kring att personalen ska 
våga signalera om sin arbetsmiljö och missförhållanden som ev. kan uppstå? 
Socialdemokraterna är tacksamma för att man får information från verksamheterna 
och tycker att skyddsombuden agerar precis som dom ska.  
Eftersom det är flera här som inte känner till vad det är för brev som inkommit så 
ska jag läsa upp det·  
Jag citerar:  
"Therese Adielsson, enhetschef på avdelningen Holmen Björntorp, ska införa ett 
nytt schema för personalen den 6/6 2023.  
Hon tillträdde som chef i december 2022 efter att ha varit anställd på Sensio, 
larmsystemet som inte fungerat tillfredställande från start till dagsläget. 
Avdelningen Holmen fick en Lex Sarah anmälning förra året och all personal fick 
flytta på sig. Det togs in personal från andra avdelningar under sommaren och sen 
rekryterades ny ordinarie personal. 2:a januari i år började den sista nyanställde. Vi 
personal ville ha lite förändringar i schemat, chefen plockade ut en ur 
personalgruppen, 13/2, för att se över schemat, kallar denne för gruppledare över 
hennes tre avdelningar. Ingen ersättare sattes in på dennes schemarad, 
resurspass utgick och fasta pass ersattes av olika personer varje gång. 
Efter en månad säger chefen att avdelningen har ett stort underskott. Påstår att 
föregående chef anställt för många personer och att hon behöver flytta på två 
personer, utöver gruppledaren.  
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23 mars flyttas en personal över till en annan avdelning, 19 april slutar en personal 
- denne såg stora risker med neddragningarna och ville inte utsätta varken boende 
eller sig själv för ohälsa. 
Från den 23/3 har ena helglaget haft två vakanta schemarader och från 19/4 har 
ännu en vakant schemarad uppstått på det andra helglaget. Kontinuiteten i 
personalstyrkan har fallerat, olika vikarier varje pass.  
Det nya schemat är baserat på kvoten 7,28 årsarbetare på en somatisk avdelning. 
Hänsyn tas inte till att vi har växelvårdsplats samt personer med demensdiagnos. 
Vi personal har påtalat stora risker i arbetsmiljön, riskanalyser har visat på många 
punkter som äventyrar vår hälsa.  
Arbetsgivarens personalpolitik är undermålig, de pratar om våra skyldigheter som 
anställd och tar ingen hänsyn till arbetsbördan - allt handlar om att hålla budget 
vilket innebär att vi får sämre villkor till att utföra god omvårdnad med 
självbestämmande och god livskvalite. Vi vill inte tumma på våra intentioner. 
I dagsläget jobbar 6 personer per dag, En börjar 06.30 för att avlösa 
nattpersonalen som jobbar 21.30-06.45. Klockan 7 kommer 2 personal och då 
börjar morgonarbetet. Kl 13 eller 15 anländer 3 personal som slutar kl 20.00, 21.00 
och 21.45. På vardagar finns en frukostvärd mellan 07.30 och 15.30.  
Enligt nya schemat är passen: 06.30-13.00 (eller till 15.00/16.00) 07.30-13.00 (eller 
till 15.00/ 16.00) 09.30-18.00 samt em-personal; en som slutar 21.30 och en 21.45. 
På helgen utgår 09.30-18.00 passet, samt att frukostvärden inte finns på plats. 
Mindre täckning med tre personal, vilket innebär att 2 personal får göra tre 
personals arbete samt ha mer ensamarbete. På avdelningen bor flera personer 
som behöver hjälp av 2 personal vid förflyttningar samt även vid viss 
omvårdnadsarbete i säng.  
På det nya schemat ligger en vakant rad, finns inget namn på denne och som bara 
kommer att jobba varannan helg.  
Personalen har gjort riskbedömningar på arbetsmiljön som nonchaleras av 
arbetsgivaren, 
 "åtgärder med avstämningar" underlättar inte den ökande arbetsbördan. 
Ekonomen Pål Näslund visade att vårt underskott sjunkit men trots det påtvingar t.f 
förvaltningschefen Jan Hellström oss detta nya schema med orden "det är 
arbetsgivaren som leder och fördelar arbetet". Självklart - men, till vilket pris? Enligt 
arbetsmiljölagen är enhetschefen ytterst ansvarig för arbetsmiljön, i detta fall 
lyssnar inte hon på vad personalen, skyddsombud och fackliga ombud påvisar - 
måste en ny Lex Sarah uppstå eller en 6:6a?? 
Sjukskrivningar, avvikelser och tillbud skulle kunna undvikas om vi fick fortsätta 
använda våra resurspass på avdelningen, byta pass och korta ner pass för att 
fortsätta sänka underskottet. I höst ska vi in i "smarta scheman", vilket innebär 
ännu ett nytt schema." 
 
Frågor och funderingar över informationen besvaras av; 
Monika Lehtonen  
Undersköterska och skyddsombud på avdelningen Holmen, Björntorp  
Johanna Petersson  
Undersköterska och vice skyddsombud på avdelning Holmen, Björntorp  
0155-387 18" 
 
Beslutsunderlag 
Interpellation ställd till vård- och omsorgsnämndens ordförande avseende brev från 
skyddsombud på Holmen  
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Dagens sammanträde 
 
Katarina Berg (M) lämnar följande svar på interpellationen; 
 
"Svar på Interpellation från Malin Björgum Socialdemokraterna inlämnad på 
Kommunfullmäktige den 14/6 – 2023. 
 
Tack för dina frågor Malin Björgum. 
Arbetsmiljöuppgifterna är delegerade från nämnd till förvaltningschef med underställda 
chefer, personalrelaterade frågor är delegerat från Kommunstyrelsen till Ansvarig chef, det 
vill säga kommunchef, förvaltningschef, sektionschef, enhetschef och avdelningschef inom 
respektive chefsområde. Så jag uppmuntrar dig att vända dig till 
tjänstemannaorganisationen med dina frågor. 
Uppföljning sker i nämnden enligt årshjulet och balanslista, utifrån vad som framkommer i 
olika ärenden ger nämnden uppdrag till förvaltningen och förvaltningschef.  
Mina tankar kring heltidsarbete- jag säger självklart ja till heltid. 
 
Vård-och omsorgsnämndens ordförande 
Katarina Berg" 

 
______ 
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Kf §128        Dnr KS.2023.19               
 
 
Frågor till kommunfullmäktige 2023  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Linus Fogels (S) fråga anses besvarad. 

 
 
Sammanfattning 
 
Linus Fogel (S) ställde en fråga 14 juni 2023 till Dag Bergentoft (M) : 
 
"Nu måste det vara dags att starta en extern utredning om tystnadskulturen i hela 
den kommunal organisationen!  
 
Den 28 maj kom ytterligare en signal i ett inslag i P4 Sörmland om ett agerande 
som absolut kan tolkas som att något skulle tystas. Det handlade om ett anonymt 
samtal från Hr chefen till tidningen Akademikern där många frågor väcks om syftet 
med samtalet. Var syftet att tysta något eller var det för att utöva påtryckningar. 
Oavsett avsikt eller syfte så är detta enligt oss Socialdemokrater ytterligare en 
signal i en lång raden om att det förekommer någon form av tystnadskultur i 
organisationen. Jag vänder mig återigen till dig Dag och hoppas att du likt mig 
känner en oro över detta. Vill vi ha en arbetsmiljö som eventuellt präglas av en 
tystnadskultur eller på annat sätt en otrygg arbetsmiljö? Socialdemokraternas 
enkla svar är nej. Som vi sagt förut så kan vi Socialdemokrater aldrig acceptera att 
man inte vågar säga vad man tycker. Vi vill se en öppen, transparent och tillåtande 
verksamhet. Låt denna externa part se vad den eventuelle tystnadskulturen står 
för, om den finns och hur den kan hanteras. Jag är övertygad om att du, Dag, 
liksom jag vill att Oxelösunds kommun ska vara en arbetsplats där våra 
medarbetare trivs, känner sig trygga, vill utvecklas och vill göra sin bästa insats för 
att leverera så bra service som möjligt till våra invånare.  
 
Fråga Är det inte dags nu Dag Bergentoft att initiera en sådan utredning?  
 
Linus Fogel (S)" 
 
 
Beslutsunderlag 
Fråga ställd till kommunstyrelsens ordförande avseende utredning av tystnadskultur  
 

 
Dagens sammanträde 
 
Dag Bergentoft (M) besvarar fråga från Linus Fogel (S) 
 
______ 
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Kf §129        Dnr KS.2023.203               
 
 
Interpellation till ordförande i Miljö- och 
Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Interpellation ställs och överlämnas till ordförande i miljö- och 
samhällsbyggnadsnämnden 
 
 
Dagens sammanträde 

"Interpellation till ordföranden i Miljö- och Samhällsbyggnadsnämnden 
 

Centerpartiet har tidigare motionerat om att fler gräsytor i Oxelösunds kommun borde 
omvandlas till ängsmark. Vi fick visst gehör för detta. Dessutom hade kommunen vid tillfället 
påbörjat arbetet med att iordningsställa ängsmark på en yta väl synlig utmed motorvägen. 

 

I dag talas mycket om biologisk mångfald, utdöende av arter och behovet av pollinerare, 
bland annat för att säkra grödor och plantor som ger oss våra livsmedel. Oxelösunds skulle 
med fördel kunna bidra till dessa värden och samtidigt framstå i positiv dager, både gentemot 
invånarna och omgivningen. 

 

Mina frågor nu är: 

1. Hur har det gått med den yta utmed motorvägen som tidigare avsattes för 
ängsmark? Sköts den ännu som ängsmark eller är projektet avslutat? 

 

2. Kan man tänka sig att arbetet med etablerandet och skötseln av ängsmark 
fortsätter och utökas till andra områden, till exempel grönytan intill korsningen 
Aspaleden/Frösängsvägen, en yta som passar utomordentligt för ändamålet? 

 

Ann Abrahamsson 
Gruppledare C" 

 
______ 
 
Beslut till: 
Ordförande i Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 
 


	Motionärerna (För kännedom)

